
Skolebestyrelsesmøde
Tirsdag den 15. juni 2021
Kl. 17.00 på Restaurant Lilleheden i Hirtshals. Det officielle møde kan nok klares på ca. en
time, derefter spiser vi sammen.
Fraværende: Gro, Anja

1 - Orientering om klassedannelser
Ledelsen orientere om klassedannelserne til skoleåret 2021/22 og hvilke overvejelser og
udfordringer det har givet anledning til.
Overblik - LINK

Skolebestyrelsen tog orienteringen til efterretning

2 - Skolebestyrelsens mødeplan for skoleåret 2021/22
Forslag til mødeplan er tidligere fremsendt på mail til bestyrelsen.
Mødeplanen drøftes og fastsættes:

Skolebestyrelsesmøder 2021/22 (kl. 16.00-19.00):
● 24. august 2021

○ Tema - Forældresamarbejdet, Fase 2 Hirtshals
○ SSP
○ Øget frihedsgrader i Folkeskolen

● 26. oktober 2021
○ Økonomitema
○ Tema - Læring og Trivsel, Horne

● 16. november 2021 maks 2 timer
○ oplæg til budget 2022 - udsendelse af materiale - indstillinger fra

ledelsesteam og MED-udvalg - spørgeperiode frem mod næste møde
● 14. december 2021

○ Budgetgodkendelse.
● 25. januar 2022

○ Tema - Fællesskab, Tornby
○ SFO, Mål & Indholdsplaner - herunder udvidet åbningstid.
○ Elevfravær - året der gik, statistik, orienteringsskrivelser og underretninger

● 29. marts 2022
○ Tema - Medborgerskab, Fase 1 Hirtshals
○ Besøg af skolecentrets praktik- og karrierelæringsvejleder

● 14. juni 2022
○ Tema - Kost og Sundhedspolitik

Referat:

https://drive.google.com/file/d/1--EOvILjaI1E5UPrcffWAdRcDqCoRKrI/view?usp=sharing


Mødeplanen er vedtaget

3 - Øget frihedsgrader til Folkeskolen
På folkeskoleområdet får skoler og kommuner mulighed for fortsat at gøre brug af en
række frihedsgradere i det kommende skoleår fra corona-perioden. Det drejer sig om
muligheden for at konvertere understøttende undervisning, for ikke at udarbejde
elevplaner og kvalitetsrapporter, og at skolerne kan fravige målsætningen om, at
lærerne skal have undervisningskompetence i de fag de underviser i.

Skolebestyrelsen drøfter mulighederne og hvilken retning der skal sættes for praksis
i SCH.

MED-udvalget har drøftet emnet, og indstiller at:
Konvertering:

- Vi konvertere allerede en stor del af undervisning.
- Der er en udfordringe med at konvertere uv. især for de mindste, hvor der vil blive en

“pasningsopgave” i den tid der ellers var skoletid. Kombineret med at der er mange af vores
pædagoger der har understøttende undervisning, bliver det svært både at bemande SFO og
anvende den konverteret undervisningstid andre steder i skoledagen som eks.
to-lærerordninger osv.

- For de elever der har lang skoledag, til kl. 15, giver det bedre mening at arbejder med at
konvertere nogle af de understøttende timer.

Elevplaner
- vi planlægger et fællesmøde for hele skolecentret i uge 26, hvor vi kigger på den ramme der

nu ligger i forhold til eventuelt at gøre noget andet.

Frihed på fagenes (ikke dansk, matematik) timeantal (men ikke fagets mål!).
Der er brug for at vide mere om dette emne, da det bliver afgørende hvordan den politiske intention
bliver rammesat i den vejledning der nok kommer.

Kompetencedækning.
- frihedsgraden lægges ud til teams - fase, årgangs, klasse.
- som udgangspunkt fjerner frihedsgraden et problem vi havde med at nå målet om

kompetencedækning, og giver god mulighed for at planlægge med få-lærer

Ledelsesteamet har drøftet mulighederne og er enige i MED-udvalgets overvejelser
og indstilling.

Som forberedelse kan aftalen læses her (særligt den nederste halvdel af side 2 og
øverst side 3):
LINK

Referat:

https://drive.google.com/file/d/1XXmvhSZ4_sFU2Sn-m3zXhyL3pG4Oi3XI/view?usp=sharing


Skolebestyrelsen er enige i tolkningerne og overvejelserne om hvordan de øgede
frihedsgrader kan anvendes i SCH. Skolebestyrelsen vil gerne følge hvordan mulighederne
kommer til udtryk i det kommende skoleår, og derfor punktsættes dette til det første
skolebestyrelsesmøde i skoleåret 2021/22.

4 - Opfølgning til BFU, ang ressourceniveauet
I efteråret 2020 stod det klart at den nye tildelingsmodel, kombineret med den nye
regnemetode på fordeling af inklusionsmidler, i forhold til socioøkonomi, ville få store
konsekvenser for SkoleCenter Hirtshals. I den forbindelse henvendte skolebestyrelsen sig til
BFU for at dele bekymringen for ressourceniveauet. BFU opfordrede Skolebestyrelsen til at
følge op med en orientering når det er klart hvilken konkret betydning det kommende
ressourceniveau har for skolen.
Skolens ledelse er nu så langt i planlægningen af skoleåret, at der er et rimeligt godt billede
på hvordan det konkrete serviceniveau kommer til at se ud, og derfor er der udarbejdet et
forslag til hvordan opfølgningen til BFU kan se ud (sendt til bestyrelsen på mail).
bilag:

- henvendelse til BFU december 2020
- svar fra BFU
- Udkast til opfølgningsskrivelse til BFU-udvalget, juni 2021

Skolebestyrelsen drøfter opfølgningens form og indhold.

Referat:
På baggrund af drøftelserne tilrettes henvendelsen til BFU-udvalget.
Formanden sender henvendelse direkte til BFU-udvalgets medlemmer.

__________________________________
EVT./orienteringer:

Ledelsen:
- Vi skifter fra elevfraværssystemet E-protokol til IST (Tabulex elevfravær)
- Der er valgt medarbejderrepræsentanter for skoleåret 2021/22. Det bliver Jakob

Gislund fra Hirtshals undervisningssted og Anne Marie Kristensen fra Horne
undervisningssted der kommer til at sidde i bestyrelsen.

- Der er udpeget erhvervsrepræsentant - det bliver Ditte Sørensen fra Hirtshals Havn.

Medarbejdere:
- medarbejderne udtrykker en bekymring for undervisningens kvalitet, i forbindelse

med øget samlæsning på storhold, som konsekvens af ressourceknaphed.



Forældrevalgte:
- Dialogmøde med BFU
- Fri Maritim Fagskole i Hirtshals

Erhvervsrepræsentant:
- I det kommende skoleår bliver det Ditte Sørensen, som er kommunikationschef på

Hirtshals Havn, der er erhvervsrepræsentant i skolebestyrelsen på SkoleCenter
Hirtshals - vi glæder os til at byde Ditte velkommen i det nye år.

_________________________________________________________________
Kommende punkter:

Skolebestyrelsesmøder 2020/21 (kl. 16.30-19.30):
25. august 2020

- Revision af princippet: “Arbejdets fordeling mellem det pædagogiske personale”.
- SFO - herunder udvidet åbningstid.
- Elevplaner

20. oktober 2020
- Mobilfri Skole
- 6. årgang
- Økonomitema
- Revision af princippet om lejrskoler mm.

17. november 2020 maks 2 timer
- oplæg til budget 2021
- udsendelse af materiale - indstillinger fra ledelsesteam og MED-udvalg
- spørgeperiode frem mod næste møde

1.december 2020 - maks 1 time
- kort opfølgningsmøde ang. budget 2021

15. december 2020
- Budgetgodkendelse.

26. januar 2021
- SSP
- Elevfravær - året der gik, statistik, orienteringsskrivelser og underretninger

13. april 2021
- Besøg af skolecentrets praktik- og karrierelæringsvejleder



- Opsamling på kommunikation med BFU-Udvalget til serviceramme og
serviceniveau.

- Udvidet åbningstid i SFO

26. april 2021
- Ekstraordinært møde omkring Lejrskoler

15. juni 2021 - fysisk eller udbringning af pizza!!
- Mål og indholdsplaner SFO
- Opsamling/evaluering Covid-19
- Besøg nogle af dem der skal på lejrskole
- Kommunikation til BFU-Udvalget

De virtuelle møder er endnu ikke fastlagt, men planlægges efter behov.


